
Soustředění – Krajský svaz ČSPS – Kraj Vysočina 

12. – 14.5 2017 

Je pátek 12. května 2017 a začíná historicky první soustředění, které pořádá Krajský svaz 

ČSPS Kraje Vysočina. Jedná se o soustředění před Olympiádou mládeže, které má za úkol 

stmelit krajský výběr účastníků  Olympiády, vyzkoušet si prostředí ve kterém se bude 

závodit a dodělat nominace na jednotlivé disciplíny. 

Těsně před 14 hodinou skončím u počítače, vezmu si zavazadlo a odcházím na městské 

vlakové nádraží . V parku pod školou zjistím, že nemám v kapse mobil a tak se honem 

vracím zpátky. Doma se prozvoním a ejhle – mobil je v baťohu. Tak ho vyndám a 

z nevysvětlitelných příčin ho odložím na stůl a do kapsy strkám mobil číslo dvě a honem 

utíkám na nádraží. Na městském nádraží spočítám děti a pořád mi chybí jedna skupinka. 

No nic, naložíme zavadla do auta p. Tesařové  a mezitím se dozvím, že zbytek výpravy čeká 

na hlavním nádraží. Koupím tedy jízdenky a nasedáme do vlaku a odjíždíme směrem na 

hlavní nádraží. Tam nastoupí zbytek dětí, vysvětlíme si proč tato situace vznikla a jedeme 

v pohodě na Brno. V Třebíči se k nám přidá i skupinka plavců ze Spartaku a pokračujeme 

do Náměště nad Oslavou. Zde vystoupíme a přesuneme se do autobusu / výluka /. Dneska 

naštěstí jsme se vydali do jednoho autobusu a po chvilce čekání nás autobus odváží do 

Brna. Asi po 45 minutách konečně vystupujeme v Brně a jdeme na zastávku šaliny. Předtím 

ještě odběhnu koupit jízdenky a pak čekáme na příjezd. Po pěti minutách příjíždí číslo 12, 

nasedáme a čeká nás asi 15 minut jízdy tímto dopravním prostředkem. Po příjezdu na 

zastávku Tererova, vystupujeme a jdeme na Koleje Tauferovy se ubytovat. Ubytování 

proběhlo hladce a tak po nezbytných informacích si připravíme věci na trénink a máme asi  

hodinku  volno. Já mezitím odejdu zjistit možnost stravování. Po mém příchodu se sbalíme 

a jdeme pěšky na bazén. Cesta měří asi 3 km a naše výprava ji zdolá asi za 35 minut. Po 

příchodu na bazén se převlečeme a ve 20.00 hod. začíná první hodinové plavání na 

50timetrovém bazénu v Brně – Lužánkách. Pro některé plavce je bazén dlouhý a čím dál 

delší. Po hodině plavání skončíme , převlečeme se a odcházíme zpět na Koleje. Přicházíme 

asi ve 21.45 hod. a tak zaleháváme / jak, kdo / a těšíme se na další den. Je první noc a je mi 

naprosto jasné, že večerka nebude dodržena / a tak kobylky si hrají na chodbě na 

schovávanou, běhají a vyluzují různé hlasité zvuky, či leží pospolu na postelích a zkouší 

zavařit mobilní přístroj /. Jinak Vám rodiče velmi závidím, že nemáte u vás doma kliky na 

dveřích, protože Vaše děti kliky absolutně neznají a z toho důvodu je vůbec nepoužívají. 

Každou chvilku jsem slyšel třísknutí dveřmi, což v takovém areálu se pěkně rozléhá. No, 

prostě závidím. Po desáté hodině večerní se to poněkud uklidnilo a některé děti už jsou už 

říši spánku / ale většina z nich je v říši mobilní /. No, uvidíme ráno …. 

Je sobota 13. května. Vstávám jako první a odcházím na snídani, kterou máme přímo na 

Kolejích. Nejdřív si vyberu jídlo já a potom postupně přichází děti. Z třicítky dětí, které 



máme na starost si nás všimne asi deset a zbytek okolo nás propluje systémem – neslyším, 

nevidím, nevnímám. Každý si po příchodu může vybrat, co mu chutná nejvíc a  v klidném 

tempu snídáme. Před osmou hodinou se scházíme na informace / asi deset minut počkáme 

na jednu nejmenovanou trojici děvčat, která okolo nás proběhne na pokoj / a těsně po 

čtvrt na devět odcházíme zase pěšky na bazén. Cesta nám příjemně ubíhá a zase asi po půl 

hodince jsme před bazénem. Rychle se převlečeme a v devět hodin začíná ranní hodinový 

trénink. Před tréninkem nás ještě přijde pozdravit p. Doubrava – trenér z Komety .Trénink 

probíhá v pohodě a tak v deset hodin skončíme, jdeme se převléci a odcházíme na oběd . 

Oběd máme zajištěný v Grand restaurantu Zelená kočka. Těsně před půl dvanáctou 

zasedáme na zahrádce k obědu / kuřecí steak s bramborem / a obědváme. Jídlo a obsluha 

byla na výborné úrovni a tak po jídle odcházíme na Koleje k polednímu klidu. Polední klid 

trvá asi hodinku a já se pokouším vytvořit nominaci na jednotlivé disciplíny / moc se toho 

nestihlo /. Po jedné hodině odcházíme opět na bazén. Zde na nás čeká další hodinový 

trénink a opět ho absolvujeme v naprosté pohodě. Po plavání odcházíme do vestibulu, kde 

následuje hromadné focení na akreditace. Po tomto focení odcházíme do malou procházku 

do města. Počasí s námi laškuje / přeháňky /, ale nám to moc nevadí. Naše cesta vedla 

Lužáneckým parkem okolo Městského divadla a KFC až na náměstí Svobody. Zde byl 

rozchod / KFC, McDonalds atd. /. Měli jsme štěstí – hned po rozchodu začala prudká 

přeháňka. Volno trvalo asi 45 minut a bohatě stačilo. Po kontrolním srazu v 17.00 hod. 

jsme se rozhodli vycházku ukončit / trošku se ochladilo /. Někdo šel s p. Petrou pěšky a 

většina si zakoupila jízdenku a jela tramvají. Chování některých našich účastníků v tomto 

dopravním prostředku předčilo mé očekávání / příště se bude šlapat pěšky /. Po dojetí na 

zastávku jsme vystoupili a odešli na ubytovnu. Asi hodinku bylo volno a před 19 hodinou 

jsme potom odešli na večeři opět do Zelené kočky / smažený sýr + hranolky a tatarka /. Po 

jídle se odešlo zpět na Kolej a bylo volno. Příprava na večerku byla opět ve 21.30 hod. a tak 

jsem to před desátou hodinou obešel / pochopitelně nikdo nespal /.  Tak jsem to zahnal na 

jejich pokoje a čekal co se bude dít / v tuto chvilku byl klid /. Pokoje obcházím znova ve 

23.30 hod. / byl klid až na dva pokoje nejstarších /. Čekám asi 10 minut a vyrážím znovu. 

Jen co jsem otevřel dveře dvojice starších kluků mě vběhla skoro náruče. Tak jsem si došel 

pro zbytek a půlnoční pohovor splnil svůj účel a v 00.30 hod. už byl konečně klid. 

Zvonil budík, bylo ráno a šílené šaliny, které celou noc mi projížděli pod oknem náhle 

ztichli. Je nedělní ráno 14.května, vstávám před sedmou hodinou a odcházím na snídani. 

Před jídelnou už sedí jedna hladová dvojice, až bude moci jít na snídani. Po mém příchodu 

se dočkali  a mohli konečně jít na snídani. Já si v klidu připravil jídlo byl a byl zvědav na 

půlnoční hrdiny , jak budou vypadat. Docela dobře, ale dnešní večer pro ně začne asi 

hodně brzo. Po příchodu  p. Petry jsme se vsadili, kolik našich účastníků si nás dneska 

všimne. Super, úspěch, nečekaný výsledek – pouze pět dětí si nás nevšimlo. Po snídani 

jsem podal informaci dnešním dnu a šlo se uklízet. Po úklidu se dali věci do aut a odešlo se 

naposled na bazén. Po převlečení jsme skočili do vody a dali se do posledního tréninku. 

Tentokrát jsem se s p.Petrou prostřídal – já měl mladší skupinu a ona starší . Na tréninku 

jsme si i trošku zaskákali a jako závěrečná třešnička bylo 10 minutové volno. Toto volno se 



zvrhlo k potápění do pětimetrové hlubiny místního bazénu. Nebyl snad nikdo, kdo to 

nezkusil. Po tréninku jsem provedl hodnocení a šlo se převlékat. Při vracení čipů zažil 

stresující zážitek Karel, který marně hledal, hledal a hledal svůj čip. Nakonec se našel u 

jednoho z dalších účastníků v ruksáčku , odevzdal se a vše bylo v pořádku. V 11.45 hod. 

jsme naposled odešli na oběd – tentokrát do Plzeňského dvora. Na oběd byla hovězí vývar 

s masem a nudlemi + kuřecí rizoto s masem a kofolou. Po jídle jsme se sbalili – dali věci do 

aut a odjeli šalinou na nádraží. Tentokrát cesta proběhla bez incidentů a v pohodě jsme 

vystoupil na nádraží. I zde jsme chvilku čekali, pak nasedli do autobusu a odjeli do 

Náměště nad Oslavou. Tady jsme přestoupili do vlaku a obsadili kompletně nejlepší vagon 

a čekali na odjezd. Vlak se konečně rozjel a za chvilku bylo slyšet z kupéček hlasité volume 

některých účastníků. Asi po 20 minutách jsme dojeli do Třebíče, rozloučili se s účastníky 

z Třebíče a pokračovali v klidu dále do Jihlavy. Na naše nádraží jsme dojeli dle jízdního 

řádu, v pohodě vystoupili a odešli si pro věci do auta. Je 15.30 hod. a odjezdem posledního 

účastníka můžu ukončit toto soustředění. 

Hodnocení : 

Plavecký trénink proběhl naprosto v pohodě / kéž, by tak pokračovali i ve svých 

mateřských oddílech /. Nachozeno bylo asi 20 km / přesuny na bazén /. Stravování a 

ubytování bylo na velmi dobré úrovni. Negativem bylo chování některých jedinců a 

nedodržování večerky. Naproti tomu mě někteří svým chováním velmi mile překvapili. Z 30 

plavců, kteří se tohoto srazu zúčastnili bych měl vážné připomínky pouze k třem / ale zase 

pouze k chování mimo bazén /. Přestože se zdá, že jsem příliš kritický, tak to nebylo tak 

hrozné. V restauraci u Zelené kočky nás ze začátku moc nechtěli, ale v sobotu večer nás 

chválili, jaké máme děti, že takovou partu ještě neměli. To samé v Plzeňské dvoře. I na 

Kolejích máme po soustředění dobré jméno a p. Štefl, který nám to domlouval určitě bude 

spokojen. Jako celek to bylo v pořádku, ale určitě chování některých jedinců by se mělo 

podstatně změnit. V tom by měl pomoci hlavně ten kolektiv.  

Jinak bych chtěl moc poděkovat za pomoc p. Petře, která mě v tom nenechala samotného 

a obětovala svoje volno a čas ve prospěch ostatních. Rovněž i dětem děkuji za jejich 

chování na bazéně / to tréninky potom baví trošku jinak /. 

Mějte se dobře, příjemný večer nebo příští den … 

S hlubokou úctou – Zdeněk Krčál  


